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Przekazuję wyciąg z protokołu XLV sesji Rady Miejskiej w Wyrzysku z dnia 29 sierpnia

2014 r. w punktach dotyczących: „Interpelacje i zapytania radnych. Odpowiedzi na interpelacje i

zapytania, Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego Zarządu Osiedla oraz Wolne głosy i wnioski”.

Radna, Pani Teresa Pinkowska powiedziała, że ma dwie interpelacje, z których pierwsza dotyczy

ulicy Kasztanowej i numeru 15 gdzie od marca nie świecą się dwie lampy. Radna dodała, że po

interwencji mieszkańców zainteresowano pewne służby, które sprawdziły lampy i miały świecić.

Natomiast lampy nie świecą i w sezonie letnim nie było to tak uciążliwe jak teraz kiedy nadchodzi

jesień i dzieci będą chodziły na różne zajęcia i jest to kłopotliwa sprawa. Radna dopowiedziała, że

mieszkańcy podejrzewają, że może być to związane z uszkodzeniem kabla w ziemi. Druga sprawa

poruszona przez radną dotyczyła przeglądu i udrożnienia studzienek od wody deszczowej. Radna

wyjaśniła, że na ulicy XX-lecia jak i na innych są studzienki, które zasypane są piachem i nie

odbierają wody, a woda wlewa się do podwórek. Patrząc przez kratki trudno zobaczyć przejrzystość

i głębokość studzienek, a idzie jesień, która obfituje w deszcze i zimą będą również roztopy.

Odpowiadając Pani Burmistrz  powiedziała, że jeżeli chodzi o lampy to trudno jest powiedzieć od

kiedy  się  nie  palą  ale  jest  to  niemożliwe,  żeby  to  było  od  marca  ponieważ  na  pewno  były

sprawdzane. Czasami się tak zdarza, że przyjadą osoby posprawdzają, a za dwa, trzy dni znowu jest

ten sam problem. Następnie Pani Burmistrz dodała, że umówiono się z sołtysami żeby takie sprawy

były zgłaszane na bieżąco i  jest  to  na bieżąco zgłaszane dalej.  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że

wyjaśni daną sprawę i udzieli odpowiedzi. Jeżeli chodzi o wody opadowe oraz przegląd studzienek

to pani Burmistrz powiedziała, że jest to niemożliwe żeby studzienki były zabrudzone od dłuższego

czasu  ponieważ w ubiegłym roku czyszczony był cały system odbioru wód opadowych i zostało

wydanych ponad 40 tys. złotych na wszystkie studzienki z całej gminy, które podlegają gminie do

utrzymania. W obecnym roku również wykonywane były takie czynności, a jeżeli cokolwiek w

studzienkach się pojawia to są to bieżące zanieczyszczenia po ulewach i nie są to rzeczy nazbierane

od nie wiadomo jak długiego czasu. Kończąc swoją wypowiedź Pani Burmistrz dodała, że jeżeli

jakaś studzienka została zanieczyszczona to się ją wyczyści i podkreśliła, że na pewno nie jest to

zanieczyszczenie  z  lat  ponieważ  wynajmowana  była  specjalna  firma  gdzie  były  czyszczone



wszystkie  studzienki  jak  i  piaskowniki.  Następnie  Pani  Burmistrz  dopowiedziała,  że  została

uzyskana  informacja  odnośnie  lamp  gdzie  są  uszkodzone  kable  i  energetyka  wie,  że  musi  to

doprowadzić do końca z sukcesem. 

Radny, Pan Roman Łuka  powiedział, że chciałby się dowiedzieć czy ruszyła sprawa odnośnie

usunięcia powalonego drzewa w korycie rzeki Łobzonki w parku. Radny dodał, że niedawno zgłosił

Pani Burmistrz daną interpelację w imieniu Zarządu Ogrodu Działkowego ale żelazo należy kuć

póki gorące. Radny wyjaśnił, że w tej kwestii Zarząd Ogrodów Działkowych wraz z obecnym na

sali świadkiem jakim jest Pan Paweł Gaura - Prezesem Zarządu zwracali się do Spółki Wodnej

gdzie uzyskano obietnicę,  że to  usuną,  a  do dnia  dzisiejszego nie  stało  się  to.  Radny kończąc

powiedział,  że  akurat  to  miejsce  jest  miejscem  gdzie  ogrody  działkowe  pobierają  wodę  do

hydroforni  co  stwarza  bardzo dużo problemów ponieważ tam zatrzymują  się  zanieczyszczenia,

które utrudniają pobór tej wody.

Odpowiadając Pani Burmistrz  powiedziała, że chce przypomnieć o tym, że zgłoszone to było na

posiedzeniu Komisji czyli zaledwie kilka dni temu. Pan Kamer jest w Wyrzysku w poniedziałki i

czwartki,  a  w pozostałe  dni  świadczy usługi  na  rzecz  innych gmin.  Pani  Burmistrz  dodała,  że

przeprowadziła  już rozmowę z Panem Kamerem, który zna sprawę i  pewnie już był  w danym

miejscu ocenić sytuację. Należy stwierdzić czy dane drzewo jest na działce gminnej czy na działce

rzeki. Po takich ustaleniach będzie wiadomo czy gmina będzie występowała o usunięcie czy zgłosi

się to do Zarządu Wód. Kończąc Pani Burmistrz powiedziała, że Pan Kamer nie zdążył przyjść z

daną sprawą i w związku z tym odpowiedź zostanie udzielona w przyszłym tygodniu.

Radny,  Pan Lech Ozimina powiedział,  że  około  dwóch miesięcy temu chodziła  ekipa  trzech

inżynierów na ulicy Grunwaldzkiej, którzy tłumaczyli, że w ramach gwarancji zostanie naprawiony

nieszczęsny ciek przy kiosku. W związku z tym radny chciał się dowiedzieć czy została podjęta już

w danej sprawie jakaś decyzja?

Odpowiadając Pani Burmistrz powiedziała, że w dniu dzisiejszym nie jest w stanie odpowiedzieć na

dane pytanie ponieważ nie wie nic więcej niż Pan radny, a być może został spisany protokół między

biurem inwestycji, a wykonawcą. W związku z tym zostanie udzielona pisemna odpowiedź. 

Radny,  Pan Kazimierz  Zieliński  powiedział,  że  mieszkańcy Klawek  zwrócili  się  z  prośbą  w

sprawie ustawienia śmietników na przepustach  gdzie zbiera  się  wszystko co płynie  rzeką  żeby

można było do nich wrzucić to co się z niej wybierze.  Radny dodał, że pojawiają się kajakarze i

należy zadbać żeby rzeka była czysta. 

Odpowiadając Pani Burmistrz  powiedziała, że są to wody płynące i nie są to zadania gminy lecz

Zarządu w Poznaniu z Delegaturą w Pile i tam można takie problemy zgłaszać.

Rady, Pan Kazimierz Zieliński w związku z tym poprosił o zgłoszenie danego problemu.

Pani Burmistrz odpowiedziała, że zostanie to zgłoszone. 



Radny, Pan Zbigniew Piotrowski powiedział, że z końcem ubiegłego roku, bądź na początku tego

niektórzy mieszkańcy Osieka nad Notecią złożyli wnioski aby ich działki, na których pobudowali

domy przekształcić  na  cele  usługowe.  Radny dodał,  że  miało  być  przygotowane  to  na  koniec

czerwca, a obecnie mięły dwa miesiące i radny nie wie od kogo jest to zależne, a pytają się kiedy

mogą się spodziewać takiej decyzji ponieważ idzie zima i w tym roku już nic nie zrobią. Kończąc

swoją wypowiedź radny powiedział, że jak osoby będą prowadzić działalność to będą płacili z tego

tytułu podatki do gminy. 

Pani  Burmistrz  powiedziała, że  rozumie,  że  Pan  radny  pyta  o  plan  zagospodarowania

przestrzennego miejscowości Osiek nad Notecią i o jego zmiany. W związku z tym Pani Burmistrz

powiedziała,  że  prace  nad  planem  są  w  toku  lecz  jeszcze  dość  daleko.  Natomiast  warto  jest

powiedzieć, że jeżeli ktoś chce w części zmienić przeznaczenie działki to do 30% nie wymaga to

zmiany planu. 

Wystąpienia sołtysów i przewodniczącego Zarządu Osiedla.

Radny,  Pan  Piotr  Kuna powiedział,  że  jako  Sołtys  Kościerzyna  Wielkiego  chciałby  zaprosić

wszystkich na Dożynki Gminne, które odbędą się dnia 6 września 2014 roku. Radny dodał,  że

jesteśmy gminą rolniczą więc jest to święto wszystkich mieszkańców. 

Wolne głosy i wnioski.

Głos zabrał radny, Pan Roman Łuka, który poprosił radnego Pana Kazimierz Zielińskiego żeby

w telegraficznym skrócie podał nazwy poszczególnych obiektów, które widnieją na tych pięknych

zdjęciach i malowidłach. 

Radny,  Pan  Kazimierz  Zielińsk na  prośbę  radnego,  Pana  Romana  Łuki  opisał  miejsca

przedstawione na zdjęciach, które powstały w ramach konkursu ,,Najpiękniejsze miejsca sołectwa

Glesno” zorganizowanego przez Stowarzyszenie Wspierania Aktywności Lokalnej ,,Radość” dzięki

finansowemu wsparciu Gminy Wyrzysk. 

Radny,  Pan Józef  Jasik powiedział,  że  chciałby prosić  o przekazanie  skrótowej  informacji  w

zakresie przygotowania do realizacji programu ,,Wyprawka szkolna”. Radny dodał, że rozpoczyna

się rok szkolny i na pewno występuje kolejna edycja tego programu, a określone przepisy wskazują

komu  należy przydzielić środki i  w jakiej  wysokości oraz jakie jest  kryterium dochodowe dla

rodziny, która prowadzi gospodarstwo rolne. Kończąc radny powiedział, że chciałby się dowiedzieć

na  jakim etapie  szkoły  i  gmina  jest  przygotowana  do  realizacji  tego  programu  oraz  do  jakiej

wysokości można udzielić tej pomocy. 

Odpowiadając  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  takich  informacji  na  daną  chwilę  nie  posiada

ponieważ te zadania realizowane są przez komórki oświatowe, zarówno przez szkoły jak i przez



SAPO.  Wszelkie  informacje  na  dany  temat:  kto,  ile  może  otrzymać  oraz  jakie  dokumenty  są

wymagane publikowane są na tablicach ogłoszeń i w internecie. Pani Burmistrz dodała, że nie sądzi

żeby miałby być z tym jakiś problem ponieważ rodzice mają czas na składanie wniosków do dnia

12 września i zawsze nabiera to tempa jak zacznie się rok szkolny, a tego nie można wcześniej

załatwiać. Muszą być zebrane wnioski oraz kwoty na zapotrzebowanie i na 17 września przesyła się

do Kuratorium dane we wniosku. Dochód na osobę jest to 539 zł i podaje się dochód z 2012 roku, a

druki można pobierać w szkołach. 

Radny,  Pan  Stefan  Rymer skierował  pytanie  do  Pani  Burmistrz  kiedy  nastąpi  uzupełnienie

ubytków  w  płytach  na  parkingu?  Radny  dodał,  że  nadal  występują  tam  spore  ubytki,  które

utrudniają poruszanie się i stwarzają zagrożenie dla osób korzystających z parkingu.  

Odpowiadając  Pani  Burmistrz  powiedziała,  że  jeżeli  chodzi  o  parking  to  myśli,  że  będzie  to

zrealizowane we wrześniu ponieważ kiedy wyłaniani byli wykonawcy na realizację różnych innych

prac związanych z polbrukami czy kamieniem to były gotowe oferty, a na takie drobne prace duży

wykonawca nie przyjdzie i przy okazji zostanie to wykonane. 

Przewodniczący obrad, Pan Ireneusz Przydział powiedział, że radni otrzymali druki w związku z

oświadczeniami majątkowymi i przypomina, że jest obowiązek ich złożenia na dwa miesiące przed

upływem  kadencji.  Następnie  Przewodniczący  Rady  powiedział,  że  do  10  września  prosi  o

odebranie sprawozdania z wykonania budżetu za I półrocze 2014 roku. 

Sporządziła:

D. Pinkowska

podinsp. ds obsługi rady gminy       


